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Suomen ruotsalainen kansanpuolue (RKP) 
on suomalainen liberaalinen puolue. 
Uskomme siihen,
että jokaisella on oikeus ja kyky
määritellä itse oman elämänsä 
ja vaikuttaa omaan arkeensa.

Politiikkamme kulmakivet ovat
•	 kunnioitus ihmistä ja ympäristöä kohtaan
•	 vapaus ja yksilön oikeudet
•	 rauha ja oikeudenmukaisuus
•	 ihmisten yhdenvertainen kohtelu ja tasa-arvo.

Suomi on hyvinvointiyhteiskunta.
Yhteiskuntamme toimii parhaiten,
kun valtion talous on tasapainossa, 
ihmisillä on työtä ja yritykset menestyvät. 
Samaan aikaan meidän täytyy pyrkiä 
hillitsemään ilmastonmuutosta 
ja vahvistamaan luonnon monimuotoisuutta. 
Suomi tarvitsee vahvoja kaupunkeja
sekä elävää maaseutua.

Suomessa on kaksi kansalliskieltä, suomi ja ruotsi.
Teemme työtä sen eteen, 
että molemmat kielet säilyvät elävinä. 
RKP puolustaa aina 
vähemmistöjä ja vähemmistökieliä.

Haluamme, että Suomi on 
kaikille turvallinen maa elää.
Haluamme yhteiskunnan,
joka on avoin ja monikulttuurinen
ja kantaa vastuuta kaikenikäisistä kansalaisista.
Hyvinvointivaltioon kuuluu,
että se turvaa hyvän hoidon ja hoivan,
antaa hyvän koulutuksen 
ja turvaa muut yhteiskunnan palvelut.

Suomi tarvitsee lisää koulutettua työvoimaa.
Se edellyttää, 
että lisäämme opiskelupaikkoja, 
edistämme työperäistä maahanmuuttoa
ja pidämme huolta työntekijöiden 
hyvinvoinnista.

Kaikilla ihmisillä täytyy olla
yhdenvertaiset oikeudet ja mahdollisuudet
toimia yhteiskunnassa.
Kaikilla täytyy myös olla 
mahdollisuus osallistua päätöksentekoon. 
Teemme työtä rasismin ja syrjinnän
poistamiseksi yhteiskunnasta.

Teemme työtä sen puolesta,
että kunnat ja hyvinvointialueet ovat vahvoja
ja että päätökset tehdään demokraattisesti. 
Tavoitteemme on toimiva yhteistyö
kuntien, hyvinvointialueiden, valtion,
yritysten ja järjestöjen välillä.

LÄHELLÄ SINUA
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RKP:n vaaliohjelma
KUNTAVAALEISSA

Koulut ovat hyvinvointimme perusta. 
Kaikille lapsille ja nuorille täytyy tarjota
tasa-arvoiset edellytykset käydä koulua.
Koulun täytyy olla turvallinen paikka.
Se edellyttää, että kouluissa on 
tarpeeksi aikuisia ja pätevää henkilökuntaa.
 
Jos oppilas tarvitsee tukea koulunkäyntiin,
hänen täytyy myös saada sitä.
Tavoitteemme on, että ketään ei jätetä ulkopuolelle. 
Haluamme, että Suomi on 
maailman lapsiystävällisin maa. 

PARAS KOULU

•	 että useammat lapset osallistuvat varhaiskasvatukseen
•	 että varhaiskasvatuksesta tulee ajan kuluessa maksutonta 
•	 että kiusaamisen ehkäisemiseen lisätään voimavaroja       
•	 että kaikilla on turvallinen koulu ja koulutie 
•	 että saamelaisten oikeus opetukseen saamen kolmella eri kielellä säilyy 
•	 että yhä useampi voi osallistua kielikylpyopetukseen,
•	 jossa opetuskieli on ruotsi
•	 että ryhmäkoot ovat kohtuullisia
•	 että kodin ja koulun välinen yhteistyö toimii.  

RKP HALUAA 
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RKP:n vaaliohjelma
KUNTAVAALEISSA

Haluamme yhteiskunnan, 
jossa kaikki voivat hyvin. 
Liikunta, urheilu ja kulttuuri lisäävät 
ihmisten hyvinvointia ja kuntien elinvoimaa. 
Kansalaisopistot, työväenopistot, yhdistykset,
ulkoiluväylät, liikuntatilat, kirjastot, 
musiikkiopistot ja taidekoulut ovat tärkeitä
ihmisten hyvinvoinnille. 

HYVINVOIVAT ASUKKAAT

•	 että kaikenikäisille on tarjolla monipuolisia liikuntamahdollisuuksia
•	 että nuorten ja ikääntyneiden lisääntyvää yksinäisyyttä ehkäistään
•	 että kaikilla nuorilla on oikeus mielekkäisiin vapaa-ajanharrastuksiin 
•	 että kunta tarjoaa tiloja kulttuuriin, liikuntaan ja vapaa-aikaan
•	 iästä ja sukupuolesta riippumatta
•	 että saamelaisten oikeus omaan kulttuuriin vahvistuu. 

RKP HALUAA 
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RKP:n vaaliohjelma
KUNTAVAALEISSA

Hyvin hoidettu kuntatalous antaa 
parhaat edellytykset toimivalle arjelle. 
Digitaaliset ratkaisut tuovat 
joustavuutta kuntien palveluihin.
Samalla täytyy kuitenkin varmistaa,
palvelut ovat kaikkien saatavilla.

Hyvä työllisyys ja virkeä yritystoiminta
ovat kasvun avaimia kunnissa.
Haluamme, että kunnat 
houkuttelevat uusia yrityksiä
ja kannustavat toimivia yrityksiä

ELINVOIMAISET KUNNAT JA KAUPUNGIT

•	 että kuntavero ja kiinteistövero ovat kohtuullisella tasolla 
•	 että kuntien työllisyyspalvelut toimivat tehokkaasti
•	 että kunnat huolehtivat työntekijöidensä hyvinvoinnista.

RKP HALUAA 
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RKP:n vaaliohjelma
KUNTAVAALEISSA

Viihtyisä asuinympäristö tukee
erilaisia elämäntilanteita ja ehkäisee 
ihmisten ja alueiden eriytymistä. 
Haluamme, että suurissa kaupungeissa
päätöksenteko on selkeää
ja eri kaupunginosat ovat elinvoimaisia. 
 
Kestävä kasvu edellyttää 
kaavoitusta ja kaupunkisuunnittelua,
joka ottaa huomioon elinkeinoelämän tarpeet. 
Kuntien täytyy huolehtia lähiluonnosta
sekä tarjota ihmisille paikkoja 
virkistykseen ja kokoontumiseen.
Kuntien täytyy huolehtia hyvin rakennuksistaan.

KESTÄVÄ JA VIIHTYISÄ KAAVOITUS 

•	 että kuntien kaavoitus ja rakentaminen ovat kestävällä pohjalla
•	 että virkistysalueet tai viheralueet ovat kaikkien kuntalaisten käytössä
•	 että kunnassa on hyvä liikennesuunnittelu,
•	 hyvät joukkoliikenneyhteydet ja enemmän kevyen liikenteen väyliä 
•	 että kunnat varmistavat nopeat ja luotettavat verkkoyhteydet.

RKP HALUAA 
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RKP:n vaaliohjelma
KUNTAVAALEISSA

Ilmastonmuutos ja luonnon monimuotoisuuden 
väheneminen ovat vakavia ongelmia.
Haluamme, että Suomi on edelläkävijä asioissa,
jotka koskevat ilmastoa ja ympäristöä.
 
Monet kunnat ovat jo löytäneet
paikallisia ratkaisuja ilmasto-ongelmiin
ja toimintaan, joka säästää luontoa ja ilmastoa. 
Kunnat voivat omilla ratkaisuillaan 
tarjota asukkaille mahdollisuuksia 
kestävään elämäntapaan ja viihtyisään ympäristöön.  

EDELLÄKÄVIJÄ ILMASTO- JA YMPÄRISTÖASIOISSA

•	 että kunnat ottavat käyttöön ratkaisuja, jotka auttavat kuntalaisia
•	 tekemään ilmaston kannalta viisaita valintoja
•	 että kunnat siirtyvät käyttämään uusiutuvaa energiaa
•	 ja lopettavat vaiheittain fossiilisten polttoaineiden käytön
•	 (fossiilisia polttoaineita ovat öljy, maakaasu ja kivihiili)  
•	 että kunnat tekevät kaikkensa, jotta luonnon monimuotoisuus säilyy 
•	 että kunnissa on tarpeeksi jätteiden keräyspisteitä sekä toimiva järjestelmä 		
	 jätteiden kierrätykseen, uusiokäyttöön ja käsittelemiseen 
•	 että kunnat edistävät lähiruoan ja kotimaisen kalan käyttöä
•	 ja pyrkivät vähentämään ruokahävikkiä.

RKP HALUAA 
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RKP:n
ALUEVAALIOHJELMA

Asukkaiden terveys- ja sosiaalipalveluista
huolehtivat hyvinvointialueet.
Hyvinvointialueiden täytyy turvata kaikkien oikeus 
saada hyvää hoitoa ja hoivaa yhdenvertaisesti.
Henkilön tulot, asuinpaikkakunta tai äidinkieli
ei saa vaikuttaa hoidon saamiseen tai laatuun.
Hoitopalveluja täytyy saada yhden luukun periaatteella,
samasta paikasta.

Hoito- ja hoivapalvelut muuttuvat ja kehittyvät. 
Esimerkiksi liikkuvat ja digitaaliset palvelut 
saattavat parantaa palvelujen saatavuutta. 
Yksityisiä yrityksiä ja yhdistyksiä tarvitaan 
täydentämään hyvinvointialueiden palveluja.

Haluamme, että kaikki hyvinvointialueet 
hoitavat talouttaan vastuullisesti. 
Teemme työtä sen puolesta, 
että rahoitus jakaantuu oikeudenmukaisesti 
ja että toiminnassa painotetaan 
ennakoivaa ja kuntouttavaa hoitoa. 

TURVALLINEN ELÄMÄ 

•	 että kaikki asukkaat saavat ne terveyspalvelut 
•	 ja sairaanhoitopalvelut, joita he tarvitsevat
•	 että digitaalisia palveluja kehitetään hoidon tukena
•	 että työntekijöille maksettavilla kielilisillä turvataan
•	 palvelujen saaminen suomen ja ruotsin kielellä
•	 ja että myös muiden kielten käytöstä palkitaan
•	 että saamelaisten oikeus hoitoon omalla kielellään turvataan  
•	 että Kelan taksipalvelut toimivat ja että niissä otetaan huomioon 
•	 käyttäjien yksilölliset tarpeet  
•	 että perusterveydenhuoltoon saadaan enemmän lääkäreitä.

RKP HALUAA 
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RKP:n

Haluamme, että perusterveydenhuolto on lähellä sinua. 
Terveydenhuollon palveluita täytyy saada helposti
asuinpaikasta riippumatta.

Kuntoutus ja ennaltaehkäisevä terveydenhoito
edistävät hyvinvointia ja toimintakykyä. 
Tehokkainta on ehkäistä sairauksia 
ja ongelmien syntymistä ennalta. 
Siksi on itsestään selvää, 
että myös paperittomilla ihmisillä
on oikeus saada terveyspalveluita.
Paperiton on henkilö, joka elää Suomessa
ilman laillista oleskeluoikeutta.  

SAAVUTETTAVA TERVEYDENHUOLTO

•	 että hoitojonoja lyhennetään; se tapahtuu muun muassa palvelusetelien 
•	 ja digitaalisten palvelujen avulla sekä lisäämällä lääkäreiden ja hoitajien määrää 
•	 että kehitetään omalääkäri- ja omahoitajajärjestelmää:
•	 jokaiselle asukkaalle osoitetaan oma lääkäri ja oma hoitaja
•	 että saat ajan hammaslääkärille tai suuhygienistille, kun tarvitset
•	 että tarjolla on erilaisia tapoja saada helposti yhteyttä terveysasioissa,
•	 esimerkiksi chattien ja puhelinpäivystyksen kautta
•	 että paperittomilla on oikeus kiireettömään hoitoon.

RKP HALUAA 

ALUEVAALIOHJELMA



11

RKP:n

Haluamme, että lähin päivystävä sairaala 
on kohtuullisen matkan päässä sinusta. 
Yliopistosairaaloilla on tärkeitä erityistehtäviä,
niiden rahoituksesta täytyy huolehtia. 
Tutkimuksella on keskeinen sija lääketieteessä.
Haluamme, että Suomi kuuluu
lääketieteen kehityksen kärkimaihin. 

KORKEATASOINEN SAIRAANHOITO 

•	 että lähisairaaloiden tärkeä rooli säilyy
•	 ja että niillä on myös erilaisia erikoistehtäviä
•	 että myös pienemmillä sairaaloilla on päivystystä
•	 ympäri vuorokauden yleislääketieteessä 
•	 että myös maaseudulla on tarpeeksi ambulansseja, 
•	 jotta ensihoito voidaan taata kaikkialla maassa 
•	 että lääkärihelikopterien toiminnan rahoitus varmistetaan
•	 että lääketieteen tutkimusta ja kehitystä vahvistetaan 
•	 hyvinvointialueilla.

RKP HALUAA 

ALUEVAALIOHJELMA
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RKP:n

Haluamme vahvistaa työtä,
joka ehkäisee syrjäytymistä ja mielenterveysongelmia.
Tämä tapahtuu eri ammattilaisten yhteistyöllä
ja puuttumalla ongelmiin mahdollisimman varhain. 
On tärkeää, että ongelmatilanteissa
koko perhe otetaan huomioon. 

On tärkeää, että vammaisten palveluja ja tukea
annetaan lähellä ihmisiä, jotka niitä tarvitsevat. 
Päihdeongelmien ja erilaisten riippuvuuksien hoidossa
pääpaino on ehkäisevässä hoidossa.
Ongelmiin täytyy puuttua varhain. 

TOIMIVA SOSIAALIHUOLTO

•	 että sosiaalityöntekijöitä palkataan lisää
•	 että apua tarvitsevat saavat sitä ajoissa
•	 että sosiaalihuollon työntekijöillä on turvallinen työympäristö 
•	 että sosiaalihuollossa etusijalla on ennakoiva hoito 
•	 että maahanmuuttajien kotouttamiseen on tarpeeksi rahaa,
•	 onnistunut kotouttaminen estää syrjäytymistä 
•	 että mielenterveyspalveluihin ja päihdeongelmien hoitoon
•	 on riittävät voimavarat, palveluita täytyy saada myös ruotsiksi
•	 että vammaiset ihmiset saavat riittävästi tukea. 

RKP HALUAA 

ALUEVAALIOHJELMA
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RKP:n

Suomen lastenneuvolat ovat menestystarina.
Niiden periaate on, 
että ehkäisevä hoito on parasta hoitoa. 
Haluamme, että neuvolaan pääsee
myös kuuden ikävuoden jälkeen. 
Synnytyshoitoon ei saa kohdistua lisäleikkauksia,
ja kaikille täytyy löytyä paikka synnytysosastolta. 

Tuki lapsiperheille ja vanhemmille 
tuo turvallisuutta ja ehkäisee ongelmia. 
Etenkin nuorten mielenterveyteen täytyy panostaa.
Yhteistyön koulujen ja hyvinvointialueiden 
opiskelijahuollon välillä täytyy olla toimivaa. 

HYVINVOIVAT LAPSET, 
NUORETJA PERHEET 

•	 että synnytysosastot säilytetään
•	 että kaikilla naisilla on oikeus hyvään äitiyshuoltoon 
•	 ja jälkihoitoon synnytyksen jälkeen
•	 että kouluissa on toimiva oppilas- ja opiskelijahuolto 
•	 että nuoret pääsevät ongelmatilanteissa vastaanotolle nopeasti ja helposti
•	 että alle 25-vuotiaille tarjotaan ilmaisia ehkäisyvälineitä ja ehkäisyneuvontaa 
•	 että kaikki saavat kansallisen rokotusohjelman mukaiset rokotukset.

RKP HALUAA 

ALUEVAALIOHJELMA



14

RKP:n

RKP haluaa, että vanhustenhuolto 
on korkealuokkaista ja palvelut ovat lähellä.
Sinulla pitää olla mahdollisuus asua kotona 
niin pitkään kuin haluat ja voit.
Lisäksi lähellä pitää olla 
erilaisia asumispalveluja. 

Omaishoitajia pitää kohdella yhdenvertaisesti,
ja heidän täytyy saada tukea ja apua jaksamiseen. 
Yhdistysten ja säätiöiden toiminta
on tärkeä osa vanhustenhuoltoa.
Ne ylläpitävät esimerkiksi ikääntyneiden hoivakoteja.

TURVALLINEN VANHUSTENHUOLTO

•	 että kaikille ikääntyneille tarjotaan turvallista asumista, 
•	 kun he eivät enää kykene asumaan omassa kodissaan 
•	 että avioparit ja avoparit voivat asua yhdessä 
•	 että omaishoitajat saavat riittävän korvauksen
•	 ja että heillä on mahdollisuus saada vapaata ja kuntoutusta 
•	 että seniorineuvolatoiminta käynnistetään kaikilla hyvinvointialueilla.

RKP HALUAA 

ALUEVAALIOHJELMA
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RKP:n

Palokunnan ja ambulanssin saapuminen 
nopeasti hätätilanteessa on ihmisten
turvallisuuden kannalta ensiarvoisen tärkeää. 
Pelastuspalvelujen saamisen täytyy olla
yhdenvertaista kaikkialla maassa.
Pelastuspalveluissa täytyy olla 
tarpeeksi henkilökuntaa,
jotta yhdenvertaisuus toteutuu. 
Avun saamisessa on tärkeää, 
että pelastushenkilökunta pystyy 
puhumaan suomea ja ruotsia.

Sopimuspalokuntien ja VPK:n toiminta 
sekä vapaaehtoinen meripelastustoiminta 
ovat tärkeitä erityisesti haja-asutusalueilla. 

LUOTETTAVAT PELASTUSPALVELUT 

•	 että palokunta ja ambulanssi tulevat paikalle 
•	 kohtuullisessa ajassa kaikkialla maassamme 
•	 että saat ambulanssin, kun sitä tarvitset 
•	 että vapaaehtoisten palokuntien nuorisotoimintaa tuetaan 
•	 että pelastustoimen henkilökunta voi tehdä työnsä turvallisesti
•	 ilman väkivallan uhkaa. 

RKP HALUAA 

ALUEVAALIOHJELMA


